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I. Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de VVD-fractie 

De leden van de VVD-fractie hebben met interesse kennisgenomen van de 
agenda voor de EU-Gezondheidsraad op 16 juni aanstaande evenals de 
onderliggende stukken. Zij hebben hierover nog enkele vragen en 
opmerkingen. 

Geannoteerde agenda EU-Gezondheidsraad 

Tijdens de formele EU-Gezondheidsraad zal in navolging van de informele 
Raad in maart jl. opnieuw gesproken worden over de aanpak van 
overgewicht en obesitas bij kinderen. Uit de geannoteerde agenda voor 
de formele EU-Gezondheidsraad blijkt dat Nederland de Maltese 
raadsconclusies kan ondersteunen, met name vanwege de grensover-
schrijdende thema’s. Tijdens de informele EU-raad werd ook gesproken 
over een handleiding voor de publieke aanbesteding van gezonde 
schoolmaaltijden. De leden van de VVD-fractie vragen de Minister wat de 
stand van zaken is van deze handleiding en op welke wijze deze 
handleiding juridisch bindend is voor nationale lidstaten en individuele 
scholen. Welke verplichtingen komen voor lidstaten voort uit de te 
ondertekenen raadsconclusies? Zijn in de raadsconclusies ook bepalingen 
opgenomen over onderzoek naar de effectiviteit van maatregelen om 
overgewicht en obesitas aan te pakken? Zo ja, in hoeverre worden 
effectieve interventies gedeeld tussen lidstaten? Zo nee, is de Minister 
bereid om onderzoek te doen naar de effectiviteit van de in Nederland 
ingezette maatregelen om overgewicht en obesitas bij kinderen aan te 
pakken? Kan de Minister een stand van zaken geven met betrekking tot de 
implementatie en uitvoering van het Actionplan verbetering productsa-
menstelling? Hoe verhouden de raadsconclusies zich tot het Actionplan en 
het in Nederland geldende Akkoord verbetering productsamenstelling? 

Europese Toegankelijkheidsakte 

Uit de verschillende stukken, waaronder de voortgangsrapportage, die 
naar de Kamer zijn gezonden in de afgelopen periode, blijkt dat het 
Maltees voorzitterschap voortvarend aan de slag is gegaan met de 
Europese Toegankelijkheidsakte. De leden van de VVD-fractie lezen dat 
Nederland een non paper mede heeft ondertekend dat oproept om te 
streven naar een deelakkoord ten aanzien van de reikwijdte en om meer 
tijd te nemen om het voorstel verder aan te scherpen en op consequenties 
te bezien. Deze leden vragen de Minister in welke mate en op welke 
terreinen de reikwijdte van het oorspronkelijke voorstel is aangepast. Wat 
is het standpunt van de Nederlandse regering met betrekking tot de 
voorgestelde inperking van de reikwijdte? Kan de Minister de voortgangs-
rapportage die voor de Sociale Raad is geagendeerd toesturen aan de 
Kamer, evenals het vooronderzoek naar de haalbaarheid van de 
maatschappelijke kosten en baten analyse? Kan de Minister tot slot 
toelichten in hoeverre het Estlands voorzitterschap dit dossier gaat 
oppakken? 
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Vragen en opmerkingen van de leden van de CDA-fractie 

De leden van de CDA-fractie hebben kennisgenomen van de geanno-
teerde agenda van de formele EU-Gezondheidsraad van 16 juni 2017 te 
Luxemburg, het fiche over het Europees Solidariteitskorps en de 
voortgangsrapportage van de Toegankelijkheidsakte. Deze leden hebben 
enkele vragen over deze onderwerpen. 

Raadsconclusies structurele samenwerking tussen gezondheidssystemen 

De leden van de CDA-fractie vragen of de Minister kan aangeven welke EU 
landen sceptisch zijn over samenwerking op het terrein van geneesmid-
delen. Kan worden aangegeven welke reden met name Duitsland en 
Frankrijk hebben om tegen samenwerking rondom prijzen en vergoe-
dingen te pleiten? 

Raadsconclusies overgewicht bij kinderen 

De leden van de CDA-fractie vragen welke concrete ambities en doelstel-
lingen voor productverbetering op het gebied van suiker er op EU-niveau 
zullen worden vastgelegd en welke termijn hieraan wordt verbonden. Hoe 
wordt de Kamer hierover geïnformeerd, en is het mogelijk om dit zo snel 
mogelijk na de EU-Gezondheidsraad te doen? 
Volgens de geannoteerde agenda worden de lidstaten in de raadscon-
clusies uitgenodigd om effectief in te zetten op het thema overgewicht bij 
kinderen. De leden van de CDA-fractie vragen wat Nederland zelf doet om 
productverbetering op het gebied van suiker te realiseren. 
De leden van de CDA-fractie vragen hoe de aan te nemen raadconclusies 
over overgewicht bij kinderen zich tot het Akkoord Verbetering Productsa-
menstelling verhouden. 
De leden van de CDA-fractie vragen wat de kennisuitwisseling in de «High 
Level Group on Nutrition and Physical Activity» tot nu toe heeft 
opgeleverd. Wat kan Nederland hiervan leren om concrete stappen te 
zetten naar productverbetering op het gebied van suiker? 

Europees Solidariteitskorps 

De leden van de CDA-fractie vragen of de Minister voorbeelden kan geven 
van activiteiten die zouden kunnen plaatsvinden in het kader van het 
Solidariteitskorps, en die een duidelijke internationale component en 
Europese toegevoegde waarde hebben. Deze leden vragen daarnaast op 
welke bestaande EU-programma’s voor vrijwilligerswerk voor jongeren 
het Europees Solidariteitskorps voortbouwt. 
De leden van de CDA-fractie vragen hoe hoog de onkostenvergoeding 
voor vrijwilligers zal worden in het voorstel van de Europese Commissie. 
Deze leden vragen of het als het aan de regering ligt helemaal niet 
mogelijk zal zijn voor jongeren om deel te nemen aan het Solidariteits-
korps als zij tegelijkertijd een werkloosheids- of bijstandsuitkering 
ontvangen, ook als de onkostenvergoeding lager ligt dan de grenzen die 
in Nederland gehanteerd worden. Ten slotte vragen voornoemde leden 
wat de doelstelling van de Europese Commissie is over het aantal 
deelnemers aan het Solidariteitskorps in Nederland. 

Toegankelijkheidsakte 

In de brief wordt aangegeven dat de Nederlandse inzet in de onderhande-
lingen zouden kunnen wijzigen afhankelijk van de uitkomsten van een 
maatschappelijke kosten en baten analyse. Inmiddels is opdracht gegeven 
om te onderzoeken of een dergelijke MKBA haalbaar is of dat een andere 
evaluatiemethode meer gepast is. Dit vooronderzoek zou in mei klaar zijn. 
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De leden van de CDA-fractie vragen wat de uitkomsten zijn van dit 
vooronderzoek 

Vragen en opmerkingen van de leden van de D66-fractie 

De leden van de D66-fractie hebben met interesse kennisgenomen van de 
agenda voor de EU-Gezondheidsraad op 16 juni 2017 en de bijbehorende 
stukken. Zij hebben hier nog een aantal vragen en opmerkingen over. 

Raadsconclusie structurele samenwerking tussen gezondheidssystemen 

De leden van de D66-fractie ondersteunen de samenwerking van 
Nederland met België, Luxemburg en Oostenrijk in het inkoopbeleid van 
geneesmiddelen. Genoemde leden zijn van mening dat waar samen-
werking leidt tot betere en goedkopere inkoop van medicijnen dit moet 
worden gestimuleerd. Zij constateren voorts dat het Maltees voorzitter-
schap enkele concrete acties beoogt te formuleren rondom samenwerking 
tussen lidstaten op geneesmiddelengebied, het arbeidsmarktpotentieel in 
de zorg en het delen van best practices, gebaseerd op vrijwillige samen-
werking. Deze leden constateren dat er geen fundamenteel nieuwe acties 
aan de eerder onder Nederlands voorzitterschap opgestelde acties 
worden toegevoegd. Welke acties worden er nu voorgesteld? Kan 
vrijwillige samenwerking tussen landen op het gebied van geneesmidde-
lenbeleid resulteren in een onwenselijke verhouding tussen landen die 
samenwerken op geneesmiddelengebied en landen die hier niet aan 
meedoen? 
De leden van de D66-fractie ondersteunen het streven om het arbeids-
marktpotentieel in de zorg te verbeteren via informatie en kennisuitwis-
seling aangevuld met uitwisselingsprogramma’s voor hooggespeciali-
seerd personeel. Deze leden constateren dat de Minister aangeeft dat dit 
alleen kan wanneer de zorgverleners uit andere EU landen die in 
Nederland met patiënten werken onverminderd aan de Nederlandse eisen 
voldoen en de taal moeten beheersen. Hoe uiteenlopend zijn de eisen 
tussen de verschillende EU landen? Kunnen deze eisen verder worden 
geharmoniseerd? Kan ook worden aangegeven of dit voor Nederland ook 
gevolgen heeft en zo ja, welke? 

Raadsconclusies overgewicht bij kinderen 

De leden van de D66-fractie zijn van mening dat het goed is dat er 
ambities op het gebied van het verminderen van suiker in producten 
zullen worden besproken. Genoemde leden vragen echter welke concrete 
ambities er op Europees niveau worden besproken op het gebied van 
productverbetering met betrekking tot suiker. Wanneer verwacht de 
Minister deze concrete ambities met de Kamer te kunnen delen? 
De leden van de D66-fractie constateren voorts dat lidstaten in de 
raadsconclusies worden uitgenodigd om effectief in te zetten op het 
thema overgewicht bij kinderen. Genoemde leden horen graag hoe deze 
conclusies zich verhouden tot het Akkoord Verbetering Productsamen-
stelling. Zij achten het van belang dat er passende maatregelen worden 
getroffen en zien in dat licht een uitnodiging om effectief in te zetten op 
dit thema als vrijblijvend. Deelt de Minister deze mening? Ziet zij 
mogelijkheden om sterkere Europese afspraken te maken op dit 
onderwerp? Deze leden constateren voorts dat Nederland kennis 
uitwisselt over dit onderwerp binnen de «High Level Group on Nutrition 
and Physical Activity». Zij horen graag welke lessen hier reeds uit geleerd 
zijn. Heeft deze kennisuitwisseling reeds geleid tot nieuwe ideeën om 
productverbetering op het gebied van suiker te realiseren? 
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Vragen en opmerkingen van de leden van de SP-fractie 

De leden van de SP-fractie hebben met kennisgenomen van de agenda 
voor de EU-Gezondheidsraad op 16 juni 2017 en de bijbehorende stukken. 
Zij hebben hier nog een aantal vragen en opmerkingen over. 

Geannoteerde agenda formele EU Gezondheidsraad van 16 juni 20174 te 
Luxemburg 

De leden van de SP-fractie vragen de Minister of zij een duidelijker beeld 
kan schetsen van de wijze waarop samenwerking tussen lidstaten ten 
aanzien van de inkoop van geneesmiddelen eruit ziet, onder de 
voorwaarde dat prijs- en vergoedingenbeleid een nationale bevoegdheid 
blijft. Kan de Minister de verschillende mogelijke scenario’s voor 
samenwerking schetsen? Tevens vragen de leden van de SP-fractie welke 
lidstaten tot nu toe hebben aangegeven open te staan voor samenwerking 
op vrijwillige basis voor de inkoop van medicijnen. Is het ook denkbaar 
dat niet EU lidstaten bij dit vrijwillige samenwerkingsverband worden 
betrokken? 
De leden van de SP-fractie menen dat de oorzaken van het probleem van 
de tekorten aan zorgverleners in lidstaten eerst moet worden aangepakt, 
voordat wordt overgegaan tot het uitwisselen van zorgpersoneel tussen 
EU landen. De leden van de SP-fractie constateren dat het Maltese 
voorzitterschap aandacht zal besteden aan de mobiliteit van zorgver-
leners, middels uitwisselingsprogramma’s. Kan de Minister duiden of het 
hier alleen gaat om hoogopgeleid zorgpersoneel? Is de zij van mening dat 
Nederland te maken heeft met onvoldoende (hoogopgeleid) zorgper-
soneel? Zo ja, acht de Minister EU uitwisselingsprogramma’s en andere 
samenwerkingsverbanden voor zorgpersoneel wenselijk om een mogelijk 
tekort op te vullen? Op welke wijze draagt dit bij aan een oplossing voor 
de oorzaak van het tekort? 
De leden van de SP-fractie juichen de aanpak van de grensoverschrij-
dende elementen van overgewicht bij kinderen toe. Ten aanzien van de 
aanpak van kidsmarketing, constateren de leden van de SP-fractie dat dit 
wordt meegenomen in de herziening van de richtlijn voor Audiovisuele 
Mediadiensten. Hierbij wordt ingezet op stimulering van zelfregulering 
door nationale overheden. Kan de Minister verduidelijken of dit betekent 
dat overheidsingrijpen door lidstaten wordt verkozen boven zelfregulering 
door de industrie? 

Verslag formele EU Gezondheidsraad van 8 december 2016 te Brussel 

Kan de Minister duidelijkheid verschaffen over de hervormingen die 
volgens de Europese Commissie nodig zijn om te komen tot toegankelijke, 
weerbare en efficiënte gezondheidssystemen in de EU? 
Een uitkomst van de Gezondheidsraad van 8 december 2016 is dat de 
meerderheid van de lidstaten grotere betrokkenheid van de ministers van 
gezondheid bij het Europees semester wenst. De leden van de SP-fractie 
vinden dit geen wenselijke ontwikkeling en vragen te verduidelijken wat 
deze grotere betrokkenheid behelst. Genoemde leden constateren dat 
Nederland heeft benadrukt dat lidstaten een nationale bevoegdheid 
hebben ten aanzien van volksgezondheid. Kan de Minister verduidelijken 
of dit betekent dat zij zich heeft uitgesproken tegen de betrokkenheid van 
ministers van gezondheid bij het Europees semester? 
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Antwoorden op vragen commissie over de geannoteerde agenda EU 
Gezondheidsraad op 8 december 2016 te Brussel 

De Minister stelt in de beantwoording van vragen over de State of Health 
in the EU-cyclus dat analyses per land linken aan een bredere EU agenda 
beperkt moet blijven tot een analytische exercitie. De leden van de 
SP-fractie zijn echter van mening dat er reeds genoeg internationale 
vergelijkingen en analyses worden gemaakt, en dat de aanbevelingen van 
de Commissie ten aanzien van de EU agenda niet gepast zijn. Kan de 
Minister zich stelliger uitspreken tegen dergelijke Brusselse inmenging? 

Fiche: Mededeling oprichting Europees Solidariteitskorps 

De leden van de SP-fractie vinden het voorstel voor een Europees 
Solidariteitskorps misplaatst, omdat het voorstel beoogt solidariteit 
tussen jongeren in verschillende landen te bevorderen, terwijl diezelfde 
solidariteit de afgelopen jaren is afgebroken door de harde en eenzijdige 
handhaving van het Stabiliteits- en Groeipact. Daarnaast is het geen taak 
van de EU om vrijwilligersprogramma’s op te zetten en achten de leden 
van de SP-fractie het onwaarschijnlijk dat jeugdwerkloosheid door dit 
voorstel zal afnemen. Daarnaast is een Europees Solidariteitskorps 
volgens de leden van de SP-fractie niet de manier om bij te dragen aan 
een groter vertrouwen in Europese samenwerking bij jongeren, zoals door 
sommige lidstaten wordt beweerd. 

De leden van de SP-fractie vragen hoe het mogelijk is dat het solidariteits-
korps reeds op 7 december 2016 is gelanceerd, terwijl er nog niet over 
gesproken is in de nationale parlementen. Kan de Minister uiteenzetten 
hoe zij denkt dat dit voorstel zal leiden tot een afname van jeugdwerk-
loosheid? Kan uiteen worden gezet hoe ervoor wordt gezorgd dat niet 
alleen kansrijke hoogopgeleide jongeren, maar ook kansarme jongeren 
deelnemen aan het korps? Is er binnen het programma ook ruimte om 
door bezuinigingen getroffen gebieden, zoals Griekenland, te bezoeken en 
te ondersteunen? Kan een schatting worden gemaakt van het geld dat het 
Europees Solidariteitskorps per jaar zal gaan kosten? 

II. Reactie van de Minister  

III. Volledige agenda  

Geannoteerde agenda formele EU Gezondheidsraad van 16 juni 
2017 te Luxemburg 

Brief regering – Staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 
M.J. van Rijn – 29 mei 2017, 2017Z07060 

Geannoteerde agenda voor de informele Gezondheidsraad van 
19–20 maart in Valletta (Malta) 

Brief regering – Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, E.I. 
Schippers 16 maart 2017, 21 501-31-431 

Verslag van de formele Gezondheidsraad van 8 december 2016 te 
Brussel 

Brief regering – Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, E.I. 
Schippers 16 maart 2017, 21 501-31-432 

6



Global Health Security 

Brief regering – Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, E.I. 
Schippers – 6 december 2016, 33 625–239 

Antwoorden op vragen commissie over de geannoteerde agenda 
EU Gezondheidsraad op 8 december 2016 te Brussel 

Brief regering – Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, E.I. 
Schippers – 13 december 2016, 21 501-31-427 

Onderzoek naar risico’s rubbergranulaat in kunstgrasvelden en 
rubbertegels 

Brief regering – Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, E.I. 
Schippers – 21 december 2016, 30 234-153 

Onderzoek rubbergranulaat 

Brief regering – Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, E.I. 
Schippers – 20 december 2016, 30 234-152 

Fiche: Mededeling oprichting Europees Solidariteitskorps 

Brief regering – Minister van Buitenlandse Zaken, A.G. Koenders – 
27 januari 2017, 22 112–2297 

Kabinetsreactie op een publieke consultatie van de Europese 
Commissie inzake de mogelijkheden tot het versterken van 
samenwerking op het terrein van Health Technology Assessment 

Brief regering – Minister van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, E.I. 
Schippers – 23 februari 2017, 22 112–2312 

Consultaties Europese Commissie inzake de evaluatie van het 
derde gezondheidsprogramma van DG Santé en het One Health 
actieplan tegen AMR 

Brief regering – Staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 
M.J. van Rijn – 14 april 2017, 22 112–2334 

Europese consultatie kindergeneesmiddelen 

Brief regering – Staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 
M.J. van Rijn – 21 april 2017, 29 477–425 

Formele kandidaatstelling voor vestiging van het European 
Medicines Agency (EMA) 

Brief regering – Staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 
M.J. van Rijn – 20 april 2017, 29 477–423 

Voortgangsrapportage Toegankelijkheidsakte 

Brief regering – Staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 
M.J. van Rijn – 20 maart 2017, 21 501-31-433 
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Nederlandse reactie op consultatie van de Europese Commissie 
inzake het Europees Solidariteitskorps 

Brief regering – Staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 
M.J. van Rijn – 8 mei 2017, 22 112–2342
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